

水質監測優化計劃 - 中西區
2025年1月1日至2025年12月31日
Enhanced Water Quality Monitoring Programme - Central and Western District
for the Period from 1/1/2025 to 31/12/2025

用戶水龍頭的水質監測數據

Monitoring Data of the samples taken at Consumers' Taps

參數 Parameter	抽取樣本處所 總數 Total No. of Sampling Premises	單位 Unit	監測數據 Monitoring Data			香港食水標準 的標準值 Standard Value in HKDWS	達標 Compliance ⁽¹⁾
			最低值 Minimum	最高值 Maximum	平均值 Average		
銻 Antimony ⁽²⁾	10	微克/公升 µg/L	< 1	< 1	< 1	≤ 20	✓
鎘 Cadmium	22		< 1	< 1	< 1	≤ 3	✓
鉻 Chromium	22		< 1	< 1	< 1	≤ 50	✓
銅 Copper	22		5	110	34	≤ 2 000	✓
鉛 Lead	22		< 1	< 1	< 1	≤ 10	✓
鎳 Nickel	22		< 1	3	2	≤ 70	✓
餘氯 Residual Chlorine	22	毫克/公升 mg/L	0.3	1.2	0.8	≤ 5	✓
埃希氏大腸桿菌 <i>Escherichia coli</i>	22	菌落數/100 毫升 cfu* /100mL	0	0	0	0	✓

* cfu = Colony forming unit

註釋:

Note:

- (1) "✓"表示根據六種金屬(採用兩級取樣規程)、餘氯和埃希氏大腸桿菌的測試結果，所有被隨機抽選處所的食水水質均完全符合香港食水標準。
A "✓" indicates 100% compliance of drinking water quality with the HKDWS in all randomly selected premises based on the test results for 6 metals (using the two-tier water sampling protocol), residual chlorine and *E. coli*.
- (2) 由於自 2017 年以來，在水質監測優化計劃下收集的所有樣本中均未檢測到銻，經專家建議並獲食水安全諮詢委員會同意，水質監測優化計劃已於 2025 年 6 月起停止檢測銻。
As antimony had been consistently undetected in all the samples collected under the Enhanced Programme since 2017, having regard to expert recommendations and following the approval by the Drinking Water Safety Advisory Committee, the testing of antimony under Enhanced Programme had been stopped from June 2025.